
 

 

 

 

 

                  SCR 

Specialcenter Roskilde 

           Fjordskolen 

 

Skolebestyrelsesmøde - Referat 

Mandag den 28. oktober 2024 kl. 16:30 – 18:30 på Hedevang 

Tilstede: Sanne Illum (HV), Thomas WEYSE (HV), Annemarie (HV), Heidi Dørfler (medarbejder 

rep. HV), Lene Bjerrum (medarbejder rep LY) og Mads Magtengaard (kons. skoleleder HV/LY) 

Afbud: Mette (LY), René Pedersen (LY) og Pernille Madsen (LY) 

 
* Punkter fra årshjulet 

 Mads indledte mødet med at orientere om, at Lysholms nyansatte afdelingsleder er stop-
pet, hvilket betyder at der bliver særlig travlt i revisperioden.  
Mads vil derfor være mere på Lysholm end det oprindeligt var planen. 
Paula fra Hedevang vil være ledelsesrepræsentant på 5-7 revismøder, da både Maria og 
Mads selv har revismøder samtidig og der vil være revismøder som vi er nød til at ud-
sætte til et senere tidspunkt. 
Der er lavet en plan, hvor en medarbejder hjælper Lysholmledelsen dels med at varetage 
sygetelefon og vikardækning og dels varetage nogle administrative opgaver. 
Og så et håb om at der den næste periode er en generel forståelse for at ledelsen er un-
derbemandet.  
Mads vil informere skolebestyrelsen når ansættelsesprocessen for ansættelse af ny afde-
lingsleder er klar. 

Eksternt medlem nummer 2 har trukket sig. Der skal som udgangspunkt ikke udpeges nye 
eksterne eftersom de har trukket sig i valgperioden. Der mangler et forældrevalgt medlem 
samt evt. suppleanter, mere herom senere på mødet 

1. Godkendelse af dagsorden 

Mads ønskede punktet ’Deltagelse i projektforsøg med frugtordning’ kommer på dagsor-

denen 
 
 
2. Beslutningspunkter 

Deltagelse i projektforsøg med frugtordning 
De tilstedeværende fra skolebestyrelsen besluttede at sige ja tak til at være med i projekt-
ordningen, under den forudsætning det økonomiske aspekt ligger op til i beskrivelsen, 
hvor det kan koste Hedevang ca. 4.000 kr. og Lysholm ca. 2.500 kr. Er der indvendinger 
fra øvrige medlemmer skal det tilkendegives i forbindelse med godkendelse af referatet. 
Mads giver Janni fra forvaltningen besked 
 

3. Debat/orientering  
*Ledelsen besvarer spørgsmålene: ”Efterleves principperne?” og ”Er der overensstem-
melse mellem retningslinjer og den daglige praksis?” 
Mads fortæller at principperne efterleves og der er overensstemmelse mellem skolens ret-
ningslinjer og daglig praksis. Mads forslår at der justeres i ’sammensætning af klasser’ og 
har medsendt et udkast, som blev godkendt. 
Der ud over er alle retningslinjer gennemgået i LMU, og er justeret så fx indhold, telefon-
numre, navne mm er opdaterede. Der ud over har LMU besluttet at lave en større gen-
nemgang af de mange retningslinjer efter at have haft en LMU temadag. I første omgang 
slettes 3 retningslinjer. 
Det er aftalt at der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Lene, Heidi, Annemarie 
samt en forældre fra Lysholm, som ud fra Skole og Forældres hjemmeside omkring skal-
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principper, gennemgår Fjordskolens principper i forhold til om der leves op til de principper 
man ifølge Folkeskoleloven skal have.  
Link: https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/principper-0 
 
 
*Bestyrelsen gennemgår og reviderer principperne - og kommenterer retningslinjer 
(principper og retningslinjer vedhæftet) 
Skolebestyrelsen vedtog at lægge skolens principper ind i årshjulet, for derved at arbejde 
med dem samt at forsøge at gøre skolens principper mere nærværende i forhold til sko-
lens virke. Arbejdsgruppen kommer med et udspil til dette princip-årshjul. 

 
 

4. Generel information 
I. Nyt fra eksterne medlemmer  

Intet nyt, da der pt ingen eksterne medlemmer er i bestyrelsen 
 

II. Nyt fra formanden 
Formanden fortalte om en artikel fra dagbladet, hvor en forældre fra Hedevang er blevet 
interviewet i forhold til inklusion. Thomas opfordrede til at forældre kunne følge op på ar-
tiklen i form af læserbreve og på SoMe. 
Emnet medførte en debat omkring vigtigheden i at specialskoler og forældre med børn på 
specialskoler bør deltage konstruktivt i inklusionsdebatten, så erfaringer herfra kommer til 
at indgå i løsningen af de generelle inklusionsudfordringer i et større perspektiv. Skolebe-
styrelsen kunne på sigt godt tænke sig en arbejdsgruppe herom. 
 

III. Nyt fra ledelsen  
 Herunder økonomi og nyt fra budget 2025, kørselsudbud, pædagogisk fredag på Lys-
holm, ledelsessituationen på Fjordskolen, suppleringsvalg til skolebestyrelsen 
Prognosen fra sidste møde er den samme som nu. Hedevang kommer ud af året med et 
underskud på lidt over en million, hvilket fortsat bør være indhentet ved udgangen af 
2025. Lysholm kommer ud af året med et overskud på ca. 250.000. Dog afventes næste 
års takster, som kommer til at indeholde det besluttede besparelse på specialområdet. 
Fjordskolen har dog umiddelbart forsøgt at tage højde for besparelsen i forhold til næste 
års prioriteringer. 
Kørslen er kommet i udbud, at mulige interessenter kan byde ind. Ny aftale skal være på 
plads til august 2025. 
Når Lysholm afholder deres pædagogiske weekend er der et ønske fra skolens side om at 
skoledagen slutter ved middagstid, og at der herefter etableres nødpasning i SFO til de 
børn som ikke kan blive hentet tidligt. Dette godkendte bestyrelsen. Det er vigtigt at i in-
formationen herom, tydeligt at skrive, at det er helt ok at man som forældre ikke ok, hvis 
man som forældre ikke har mulighed for at hente sit barn tidligt og at barnet dermed er i 
SFO’en denne dag. 
Ledelsessituationen blev drøftet først på mødet. Lene finder en forældrerepræsentant til 
det kommende ansættelsesudvalg til ny afdelingsleder. 
Mads indkalder til suppleringsvalg til skolebestyrelsen på Aula, da der mangler en foræl-
drerepræsentant i bestyrelsen. Valgbestyrelsen består af Mads (kons. skoleleder), Tho-
mas (formand) samt Annemarie 

 
IV.      Nyt fra Hedevang og Lysholm  

Det går godt på begge afdelinger. Der er umiddelbart ro på samt en god forståelse for si-
tuationen, trods ledelsessituationen. 

 
V. Nyt fra elevråd (seneste referater eftersendes) 
 Mads eftersender referater fra de 2 afdelingers elevrådsmøder sammen med referatet. 

 Lysholm har haft skolebod på dagsordenen og Hedevang har haft Hedeby på dagsorde-
nen 

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/principper-0
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5. Eventuelt  

 Tilmelding til ’fællesmøde for bestyrelser d. 12/11. 
 Mads tilmelder Annemarie, Thomas, Heidi, Lene og sig selv til arrangementet. Er der 
nogle af de ikke tilstedeværende som vil deltage, skal de give Mads besked senest fredag d. 1/11 


